

朝陽科技大學 093學年度第1學期教學大綱  
Financial Management 財務管理

當期課號	4162	Course Number	4162
授課教師	王光華	Instructor	WANG,KUANG HUA
中文課名	財務管理	Course Name	Financial Management
開課單位	會計系(二日)四A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	本課教學內容係希望採深入淺出方式，引導同學認識財務管理，同時搭配理論教學中之實務應用個案，並藉由問題實作來學以致用，以期能達理論與實務結合之教學目標。	Objectives	The object of this curriculum is to learn the framework of financial management, including primary academic theory and empirical analysis. Through actual case study, we hope that students could apply the text material to actual situation.
教材	財務管理原理 徐俊明著 福懋出版社	Teaching Materials	
成績評量方式	1. 平時成績 30% 期中考試 30% 期末考試 40% 2. 考試作弊學期總成績為0分	Grading	1. participation 30% med-term exam. 30% final-term exam. 40% 2. Cheating in examination is strictly prohibited.
教師網頁	-		
教學內容	本課程旨在講授財務管理之基本內涵及觀念、證券投資之評價與管理、融資策略與管理及營運資金之管理與規劃，並輔以實務應用個案之解說，期使同學能達理論與實務結合之目標。	Syllabus	1.To introduce basic concepts of financial management. 2.To discuss the topics of securities valuation, financing strategies and working capital management.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。